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HIER 1. Is er in de stuurgroep gesproken om te kijken naar het verbieden van 

houtkachels? Deze manier van verwarmen is inefficiënt en vervuilend. 
Door dit hout als pallets te verbranden besparen we op de warmtevraag.

Nee hier is niet over gesproken omdat dit wordt gezien 
als biomassa. Biomassa mag niet meegenomen 
worden in de duurzame opwekopgave voor de RES. 

2. Als het kabinet besluit om de ambitie tot 2030 te verhogen naar 55% 
reductie is er dan genoeg capaciteit hiervoor in de regio en onze 
gemeente?

We gaan er van uit dat met capaciteit voldoende ruimte 
in de regio/gemeente wordt bedoeld. De eigen opgave 
zoals is vastgesteld in de “Toekomstvisie zon en wind” 
gaat verder dan de RES opgave in 2030. Hierbij is 
rekening gehouden met een CO2 neutrale gemeente in 
2050. Dus voor de gemeente Meierijstad zou dit een 
versnelling in tijd betekenen. Het grondgebied om onze 
eigen opgave te realiseren is aanwezig in de 
gemeente. Mocht u ook willen weten of er genoeg 
netwerkcapaciteit is, deze zal in alle situaties 
uitbreiding nodig hebben.  

3. Op blz 4 van de concept RES staat dat we de ambitie hebben om een 
groot deel van de financiële opbrengsten van duurzame opwek gebruikt 
kunnen worden voor het verduurzamen van huizen en bedrijven. Hoe 
gaan we dit doen?

Dit is de ambitie die er regionaal is uitgesproken en is 
opgenomen als punt vijf in de leidende principes van 
de RES NOB. Vanuit participatie wordt gestreefd naar 
maximaal 50% lokale eigendomsparticipatie zoals ook 
in het klimaatakkoord is opgenomen. Dit streven we 
zowel lokaal als regionaal na. Of en op welke manier 
deze inkomsten terug kunnen vloeien in de 



verduurzaming van de gebouwde omgeving moet nog 
verder worden onderzocht.   

4. Tijdens de BVA hoorden we dat we voor 1 maart de verantwoording van 
het uitvoeringsprogramma duurzaamheidsvisie 2019 zouden krijgen. Hoe 
staat het hiermee? En hoe gaat het met de duurzaamheidslening? Wordt 
hier in voldoende mate gebruik van gemaakt?

Het voortgangsrapport 2019 duurzaamheidsvisie 
Meierijstad is op 31 maart 2020 vastgesteld door het 
college en wordt op dinsdag 7 april met de raad 
gedeeld. In het voortgangsrapport geven we ook de 
voortgang van de duurzaamheidslening aan. 

Lokaal 
Meierijstad

1. In het raadsvoorstel staat bij de Argument 3.1; “Gemeenten werken de 
komende jaren zelf aan hun opgave Zij kunnen dit indien gewenst samen 
met andere in de regio oppakken(zelfs met buurgemeentes en ander 
RES-regio’s). Vraag: Hier zit een groot gevaar in dat de ene gemeente de 
energieladder anders gaat hanteren als de ander. Kunnen gemeenten 
hierdoor onvoldoende of helemaal niet in hun eigen opgave voorzien?
Daalt daardoor noodgedwongen de energietransitie neer bij gemeenten 
met een groter grondgebied( zoals Meierijstad)?
Of bij gemeentes die lagere eisen stellen aan de inpassingen van deze 
nieuwe hernieuwbare energiebronnen?

Elke gemeente committeert zich in de RES aan de 
lokale resultaatverplichting. Dit betekent dat elke 
gemeente de opgave op eigen grondgebied in moet 
vullen. Wanneer een gemeente constateert dat men 
deze opgave niet op eigen grondgebied in kan vullen 
dan is het de verantwoordelijkheid van deze gemeente 
om in gesprek/onderhandeling te treden met andere 
gemeenten om te kijken of daar wel mogelijkheden zijn 
om de opgave te realiseren. Een mogelijk 
escalatiemodel daarna is nog niet besproken en nog 
niet opgenomen in deze concept RES. Uitkomsten uit 
de gesprekken/onderhandelingen tussen gemeenten 
worden opgenomen in vervolg RES’sen.

2. Vraag bij Concept-RES Noord-OostBrabant;
Blz 12 tabel 1 Bij reeds gerealiseerde of bij in de pijplijn zittende 
hernieuwbare energie( zon op dak) worden de Twh niet meegenomen bij 
zon op daken particulieren. 
Bij rapport Achtergronden den Verbruik blz 54 Tabel 4.11 staat “zon op 
dak (woningen) Zonnescan” telt niet mee voor de RES invulling van het 
Bod ! 
Dus al leggen we alle daken vol van de huizen in Meieijstad met 
zonnepanelen, op de energieopgave heeft dit blijkbaar geen invloed. 
Waarom niet?

Zon op dak van particulieren is al opgenomen in de 
besparingsopgave. Dit is door het nationaal 
programma RES aangegeven (uitvoeringsplatform van 
VNG/IPO en Unie van Waterschappen).  Zie hiervoor 
blz. 10 punt 4 “Zonne-energie op woningdaken wordt 
gerekend als besparing, omdat deze opgewekte 
elektriciteit voornamelijk rechtstreeks in de woning 
wordt gebruikt, waarmee de totale elektriciteitsvraag 
(aan het net) afneemt.“ Meer zonnepalen op daken 
helpt dus wel mee voor de opgave, op het moment dat 



er meer besparing wordt gerealiseerd is er ook minder 
opwek nodig. 

VVD 1. In bijlage 3 (afwegingskader landschap) wordt het zoekgebied Schijndelse 
Heide als niet wenselijk beschouwd voor windenergie. Welke invloed heeft 
dit standpunt op het door de raad vastgestelde rapport 'De toekomst van 
zon en wind in Meierijstad' waarin de Schijndelse Heide als zoeklocatie 
voor windenergie is aangewezen?

In de concept RES zelf is het gebied Schijndelse Heide 
aangeduid als onderzoeksgebied voor wind, analoog 
aan het rapport “Toekomst van zon en wind in 
Meierijstad”. Dit afwegingskader heeft geen invloed op 
het reeds vastgestelde rapport. Het afwegingskader 
vanuit de RES is een handvat voor gemeenten 
eventueel aanvullend op de eigen kaders. Lokale 
besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat wat in 
de RES wordt aangegeven. Het afwegingskader 
landschap is een landschappelijke onderbouwing die 
hierbij gebruikt kan worden in combinatie met andere 
afwegingskaders om tot een definitieve keuze te 
komen van zoekgebieden.

2. Op pagina 77 van het afwegingskader landschap wordt gesteld dat 
windturbines in maat en schaal niet aansluiten bij de maat en schaal van 
de Zuid-Willemsvaart. Welke invloed heeft dit standpunt op het door de 
raad vastgestelde rapport 'De toekomst van zon en wind in Meierijstad' 
waarin Het Lijnt als zoeklocatie voor windenergie is aangewezen?

In de concept RES zelf is het gebied het Lijnt 
aangeduid als onderzoeksgebied voor wind, analoog 
aan het rapport “Toekomst van zon en wind in 
Meierijstad”. Dit afwegingskader heeft geen invloed op 
het reeds vastgestelde rapport. Het afwegingskader 
vanuit de RES is een handvat voor gemeenten 
eventueel aanvullend op de eigen kaders. Lokale 
besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat wat in 
de RES wordt aangegeven. Het afwegingskader 
landschap is een landschappelijke onderbouwing die 
hierbij gebruikt kan worden in combinatie met andere 
afwegingskaders om tot een definitieve keuze te 
komen van zoekgebieden.



Hart 1. Is het afwegingskader van de RES hetzelfde als dat van onze nota 
“Toekomst van zon en wind in Meierijstad” ? Zo nee, wat zijn de 
verschillen?

Er zijn nuance verschillen maar de grote lijn van de 
concept RES en de “Toekomst van zon en wind in 
Meierijstad” zijn hetzelfde. Het afwegingskader vanuit 
de RES is een handvat voor gemeenten eventueel 
aanvullend op de eigen kaders, of als invulling 
wanneer men nog geen eigen kader heeft. Het heeft 
geen invloed op vigerend beleid van gemeenten. 
Lokale besluitvorming gaat hierbij voor op het handvat 
wat in de RES wordt aangegeven. 

Lijst Blanco 1. In het voorjaar van 2021 wordt de RES 1.0 vastgesteld en deze wordt 
daarna tweejaarlijks geëvalueerd. Indien nodig wordt de strategie 
bijgesteld en opnieuw aan de raad voorgelegd. Betekent dit dat de RES 
niet automatisch elke 2 jaar aan de raad wordt voorgelegd? Zo nee, op 
basis waarvan wordt de strategie bijgesteld en opnieuw voorgelegd? Heeft 
de raad hier enige invloed op?

Ja het is de intentie om raden actief te blijven 
betrekken bij het proces van de RES. Op dit moment is 
vanuit het klimaatakkoord nog niet verder uitgewerkt 
hoe er om moet worden gegaan met het proces na 
RES 1.0. Vanuit de regio NOB is er de intentie, zoals 
aangegeven, om raden actief bij dit proces te blijven 
betrekken. 

Aanvullend antwoord 28 april 2020: 
In het klimaatakkoord hoofdstuk D7 Regionale Energie 
Strategie (RES) op pagina 225 (zie bijlage) onder 
“monitoring en herijking” staat het volgende 
omschreven: “Hoewel de doelstellingen in het 
Klimaatakkoord langjarig vastgehouden worden, is de 
wijze waarop deze doelen het best kunnen worden 
gerealiseerd onzeker. Dit vraagt om een adaptief en 
iteratief proces met elke twee jaar een herijking van de 
aanpak. Twee jaar na de RES 1.0 volgt een RES 2.0; en 
zo verder. Deze tweejaarlijkse convergerende 
aanpassingscyclus (plan-do-check-act) borgt dat de RES 



aansluit bij de wettelijk vereiste investeringsplannen van 
de netbeheerders.” 
Impliciet wordt hiermee dus een zelfde proces 
aangegeven als voor de RES 1.0. Hierin is de rol van de 
raad na RES 1.0 dezelfde als in het proces naar RES 1.0.

2. Volgens het klimaatakkoord is het huidige vertrekpunt dat de elektriciteit 
met windenergie en zonneparken moet worden opgewekt. Wie bepaalt of 
we andere (nieuwe) technieken mogen inzetten voor de realisatie van 
onze doelen? Het Rijk, de provincie, de regio of een afzonderlijke 
gemeente?

Er zijn door het Nationaal Programma RES enkele 
uitsluitingen opgenomen wat niet tot duurzame opwek 
meegerekend mag worden (zoals bijvoorbeeld 
biomassa). Alles wat hier niet is opgenomen mag 
ingezet worden voor duurzame opwek. Op dit moment 
wordt wind en zon als meest haalbaar gezien. Mochten 
er nieuwe technieken zijn dan kunnen deze opgepakt 
worden. Dit is ook opgenomen als leidend principe 7 in 
de concept RES. 

3. Op pagina 17 van het concept-bod staan de leidende principes regio 
NOB. In principe IV staat ‘technisch haalbaar (lees: aansluitbaar op 
netwerk uiterlijk in 2030) en voor 2025 vergund zijn’. Betekent dit dat alle 
zonneparken en windturbines die we nodig hebben voor ons doel in 2030 
voor 2025 moeten hebben vergund? Of wat wordt hier precies mee 
bedoeld?

Vanuit het Nationaal Programma RES wordt dit 
gevraagd. Dit is ingegeven vanuit ervaring van 
bestaande realisatietrajecten met name rondom 
windturbines. Zonneparken lijken sneller tot 
ontwikkeling te kunnen komen. 
Het belangrijkste is dat de opgave in 2030 wordt 
behaald. Hierbij is het aantal verleende vergunningen 
een tussenstap om te controleren of de RES regio’s op 
de goede weg zijn. Het is op dit moment nog niet 
bekend of er consequenties worden verbonden aan het 
niet behalen van deze tussenstap in 2025. 


